
Milí farníci, přátelé, 

tak jsme uprostřed týdnu, který prodlužuje slavnost Velikonoc. Máme zažít, upevnit víru v Kristovo 

vítězství, která by měla prostoupit celý náš život. Celý tento sváteční týden uzavírá Neděle Božího 

milosrdenství. Rád bych vám umožnil přijmout svátosti k tomuto krásnému svátku, ke kterému mnozí 

z vás konáte novénu a chcete obdržet přislíbené milosti. 

Proto jsem se rozhodl, že budu v pátek 17.4. v Kojetíně v kostele v sakristii  od 18 – 19 hod. zpovídat, 

udělovat svátost smíření. 

Znovu nabízím pro všechny, kteří mohou a chtějí přistoupit k sv. přijímání o Neděli Božího milosrdenství 

(19.4.), že budu ve všech spravovaných farnostech podávat v kostele sv. přijímání v časech určených – 

Měrovice n/H. 7:30- 8:30 hod, Kojetín 9-10 hod., Křenovice 10:30- 11:30hod. Aby se alespoň trochu 

zabránilo setkání většího počtů lidí v kostele, přicházejte v libovolném nabídnutém čase. Prosím o vaši 

individuální přípravu – doma, po cestě do kostela – Vyznávám se všemohoucímu Bohu, Pane smiluj se, 

Otčenáš, Beránku Boží. Podám Vám sv. přijímání u oltáře a následně hned odcházejte zpět do svých 

domovů. Díkuvzdání si můžete učinit po cestě domů a nebo v soukromí, doma. Prosím, abyste se 

nezdržovali v kostele. 

Na velikonoční pondělí jsem sloužil 3 mše sv. Dvě z nich byli v rodině. Bylo moc milé, když jsme se 

s rodinou sešli okolo stolu a vedle mě byli položeny ve dvou prádelních koších 2 malé děti ve stáří 

3týdnů. Navíc mě rodiče potěšili, že by si přáli, aby jejich chlapeček byl knězem. Říkali, že bude můj 

kaplan. No počítal jsem, jestli je to možné, ale myslím, že už budu v důchodu, jestli budu ještě vůbec 

zde na této zemi….    

Musím říci, že slavení mše sv. v rodině přináší pro mě nové poznání. Mám rád kostely a zvláště ty, které 

mě byly svěřeny, ale stále cítím tu tíhu nekonečných starostí, které sakrální budovy kněžím-farářům 

přináší… V rodině jsem od této starosti oproštěn (nedělám si starosti, kdo opraví varhany a nebo bude 

na ně hrát, kdo vypere oltářní plachty, jestli kostelník přijde otevřít kostel, jestli bude dostatek peněz 

na zaplacení elektřiny atd.). Od toho jsem v rodině osvobozený. Je mě nějak lépe. Navíc získávám bližší 

kontakt, vznikne prostor pro otázky, je možné popovídat si o rodinných záležitostech, někdy někdo 

požádá o sv. zpověď… Zdá se mě, že se otevírá nová cesta pro rodinou církev. Není to čas opustit 

josefínský model duchovní správy, který vznikl na přelomu 18. a 19 stol. – farář, farnost, kostel? Asi 

uplyne ještě nějaký čas, aby duchovní správa dostala novou podobu… 

Děkuji všem za finanční podporu. Oprava přízemí fary v jižní časti, kde vzniká společenská místnost, se 

blíží už do konečné fáze. Malíři místnosti vymalovali. Čeká se na položení dlažby a obkladů, položení 

dřevěné podlahy, zavěšení radiátorů, a zapojení nové elektroinstalace. Myslím, že do konce května, by 

mohlo být vše hotové (kromě vybavení). Rád už nyní zvu všechny na slavnostní kolaudaci.  

Modleme se  společně nejen za ukončení pandemie, ale i za déšť. Zemědělci čekají, kdy spadne ne jen 

pár kapek, ale pole budou dostatečně zavlažená, aby mohlo zrno vzklíčit – Bože dej… Jsem stále všem 

kdykoliv k dispozici po telefonu i osobně. Děkuji všem, kteří na mě nezapomínáte. 

 

s úctou, váš v Kristu  P.Pavel Ryšavý 

 


